
 

PROTOKÓŁ nr 25 

z posiedzenia                                          

Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Radomiu                                          

z dnia 23 czerwca 2021 r. 

 

Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 

obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzył  

i na nim przewodniczył Radny Dariusz Wójcik Przewodniczący Komisji, który powitał 

wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 24 z posiedzenia Komisji.  

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu 

zawartych na drukach: 

− Nr 476 w sprawie zmiany imienia Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 17 

w Radomiu, ul. Czarnoleska 10. 

− Nr 479 w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół 

i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Miasta Radomia. 

− Nr 480 zmieniająca uchwałę nr 304/2016 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 18 

kwietnia 2016 r. w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć dla niektórych nauczycieli oraz obniżenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli w szkołach 

i placówkach prowadzonych przez Gminę Miasta Radomia. 

− Nr 486 w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia Specjalnej Nr 8 

w Radomiu, aleja Józefa Grzecznarowskiego 15 i włączenia jej w skład 

Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. Janusza Korczaka 

w Radomiu, aleja Józefa Grzecznarowskiego 15. 

3. Sprawy różne.                                          
 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 1 Protokół nr 24 z posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 2. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik poprosił o przedstawienie 

projektów uchwał zawartych na drukach: 

 

- Nr 476 w sprawie zmiany imienia Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 17 w Radomiu, 

ul. Czarnoleska 10 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził 

głosowanie na projektem uchwały zwartym na druku Nr 476. Radni pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 476 w sprawie zmiany imienia Publicznej 

Szkoły Podstawowej Nr 17 w Radomiu, ul. Czarnoleska 10 (7 Radnych za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujący się). Opinię nr 27 dołączono do materiałów z komisji.  

 



 

- Nr 479 w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół 

i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Miasta Radomia  

 W związku z brakiem pytań Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził 

głosowanie na projektem uchwały zwartym na druku Nr 479. Radni pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 479 w sprawie kryteriów i trybu 

przyznawania nagród dla nauczycieli szkół i placówek oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Miasta Radomia (7 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący się). Opinię 

nr 27 dołączono do materiałów z komisji.  

 

- Nr 480 zmieniająca uchwałę nr 304/2016 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 18 

kwietnia 2016 r. w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

niektórych nauczycieli oraz obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę 

Miasta Radomia. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska poinformowała, że zmieniły się 

przepisy w dotyczące doradców metodycznych w RODON, które dają możliwość 

zatrudnienia również nauczycieli konsultantów natomiast w karcie nauczyciela nie 

jest określone pensum tych nauczycieli w związku z tym organ prowadzący powinien 

określić to pensum. Uchwała ta była opiniowana przez wszystkie 3 związki 

zawodowe, które wydały opinię pozytywną. Przewodniczący Komisji Dariusz 

Wójcik zapytał czy to jest pensum dydaktyczne 35 godzin? Dyrektor Wydziału 

Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedział, że tak. Każdy nauczyciel ma 40 

godzinny czas pracy natomiast dydaktyczne jest tu 35 godzin i w zależności od tego 

jaki jest regulamin placówki. Organ prowadzący musi określić to pensum 

dydaktyczne. Przygotowując ten projekt uchwały wzorowano się na innych miastach 

i większość ma pensum 35 choć zdarzały się przypadki, że jest to 40 godzin.       

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie na projektem 

uchwały zwartym na druku Nr 480. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na 

druku Nr 480 zmieniająca uchwałę nr 304/2016 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 18 

kwietnia 2016 r. w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

niektórych nauczycieli oraz obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę 

Miasta Radomia.(7 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący się). Opinię nr 27 

dołączono do materiałów z komisji.  

  

- Nr 486 w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia Specjalnej Nr 8 

w Radomiu, aleja Józefa Grzecznarowskiego 15 i włączenia jej w skład Specjalnego 

Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. Janusza Korczaka w Radomiu, aleja Józefa 

Grzecznarowskiego 15. 

Dyrektor Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. J. Korczaka 

Renata Żabicka poinformowała, że na wniosek w sprawie utworzenia szkoły 

branżowej II stopnia złożyły się różne rzeczy m.in. obserwacja uczniów. Patrząc na 

uczniów Ośrodka Szkolno – Wychowawczego to 25% wychowanków szkoły I stopnia 

są to uczniowie z normą intelektualną. Są to uczniowie, którzy mają dużo możliwości 

żeby uczyć się dalej z tym, że najczęściej z naszych obserwacji wynika, że oni 

kończą swoją edukację na szkole branżowej I stopnia ze względu na to, że wejście 

w duże środowisko było dla nich trudne. Ośrodek Szkolno – Wychowawczy jest im 

wstanie stworzyć komfortowe warunki jeżeli chodzi o dostosowanie form i metod 



nauczania w związku z tym uczeń z takimi deficytami jak autyzm w Ośrodku 

doskonale pokonuje wszystkie progi edukacyjne. Patrząc na edukację włączającą to 

ta placówka już przynajmniej w tym aspekcie spełnia rolę jako placówka edukacji 

włączającej. Przy placówce powstało wczesne wspomaganie rozwoju, które otwiera 

ją na dzieci młodsze. Taka szkoła branżowa II stopnia dla uczniów z różnymi 

rodzajami niepełnosprawności byłaby taką pierwszą szkołą umożliwiającą uzyskanie 

dyplomu na poziomie technika dla uczniów, którzy maja ograniczone  możliwości 

jeżeli chodzi o szkolnictwo ogólnodostępne. Ośrodek dysponuje internatem 

w związku z tym jest to oferta szersza bo również dla uczniów spoza Radomia.  

Radna Małgorzata Półbratek zapytała jakie będą to specjalizacje? Dyrektor 

Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. J. Korczaka Renata 

Żabicka odpowiedziała, że na poziomie szkoły branżowej I stopnia utworzony jest 

kierunek mechanik gdzie są uczniowie wysoko funkcjonujący i są kandydatami do 

szkoły branżowej II stopnia na kierunek technik mechanik samochodowy. Drugim 

kierunkiem jest kierunek gastronomiczny na poziomie technikum na podbudowie 

kucharza. Radna Wioletta Kotkowska powiedziała, że jest to placówka 

innowacyjna, będziemy przecierać ślady i przyciągać subwencję z powiatu i jest pod 

wrażeniem. Jest to fantastyczny pomysł ponieważ trudno jest tym dzieciom (bo na 

pewnym etapie kończą swoją edukację) znaleźć się na tym rynku, a tu będą 

podwyższać swoje kwalifikacje zawodowe. Dyrektor Specjalnego Ośrodka 

Szkolno – Wychowawczego im. J. Korczaka Renata Żabicka powiedziała, że  

jeżeli chodzi o przystosowanie społeczne to placówka wykonuje dobrą pracę. Radny 

Wiesław Wędzonka zapytał, jakie zagrożenie może stworzyć budowany przez 

Starostę Powiatowego ośrodek dla naszego ośrodka? Dyrektor Specjalnego 

Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. J. Korczaka Renata Żabicka 

odpowiedziała, że nie podoba jej się pewne działanie ponieważ wracają rodzice, 

którzy potrzebują skierowanie ze starostwa gdzie „odbijają się od ściany”. Starostwo 

nie chce wystawiać skierowań, rodzice dostają czas do namysłu. W związku z tą 

sytuacją zostały poczynione pewne kroki ponieważ łamane jest prawo rodzica do 

decydowania gdzie się ma jego dziecko uczyć, a przede wszystkim prawo ucznia do 

wyboru nauki zawodu. Tam jest tylko jeden kierunek szkoły branżowej I stopnia bo 

do szkoły II stopnia nie ma naboru. Tam jest na razie 18 wychowanków z czego 3 

nam „ukradli”. Dyrektor powiedziała, że zwróciła się do Ministerstwa Edukacji 

Narodowej z prośbą o wskazanie przepisów, które pozwalałyby na takie działanie 

urzędnika. Sprawa się toczy, została przekierowana do Warszawy. Rzecznik praw 

dziecka odpisał, że jeżeli rodzic złoży skargę to chętnie się tą sprawą zajmie. 

W Radomiu mamy też dwie placówki prowadzone przez Urząd Marszałkowski 

i również troszkę ze sobą rywalizujemy chociaż się dogadujemy.  

Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska powiedziała, że potwierdza słowa 

pani Dyrektor ponieważ rodzice dzwonią do wydziału, chcą kontynuować naukę 

w Ośrodku Szkolno Wychowawczym, a Starostwo blokuje to. Jeżeli chodzi o tą 

szkołę branżową to nasze działania są zgodne z kierunkami polityki oświatowej, 

która zakłada wzrost różnych działań na rzecz szkolnictwa zawodowego.     

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie na projektem 

uchwały zwartym na druku Nr 486. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały na 

druku Nr 486 w sprawie założenia Branżowej Szkoły II stopnia Specjalnej Nr 8 

w Radomiu, aleja Józefa Grzecznarowskiego 15 i włączenia jej w skład Specjalnego 

Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. Janusza Korczaka w Radomiu, aleja Józefa 

Grzecznarowskiego 15. (7 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujący się). Opinię nr 27 

dołączono do materiałów z komisji.  



   

Ad. 3. Radna Małgorzata Półbratek zapytała, o pełną nazwę Zespołu Szkół 

Samochodowych bo ma on imię chyba Pileckiego. Dyrektor Wydziału Edukacji 

Agnieszka Grabska powiedziała, że nazwa szkoły brzmi tylko ZS Samochodowych 

bo chyba zespół szkół nie może mieć nadanego imienia To imię było nadane, 

a potem uchwałą było one uchylone. Przewodniczący Komisji Dariusz poprosił 

o sprawdzenie tego na kolejne posiedzenie Komisji. Dyrektor Wydziału Edukacji 

Agnieszka Grabska powiedziała, że poszczególne szkoły mogą mieć nadane imię 

natomiast zespół szkół nie może. Radna Małgorzata Półbratek powiedziała, że 

szkoły mają nadane imię tylko szkoła branżowa nie ma jeszcze. Dyrektor Wydziału 

Edukacji Agnieszka Grabska powiedziała, że dyrektor szkoły musi wystąpić 

z wnioskiem o nadanie imienia i wtedy organ prowadzący ma 3 miesiące na 

przygotowanie takiej uchwały.     

Radny Tomasz Gogacz zapytał kto ustala sieć, że oddziały przedszkolne mieszczą 

się poza główną siedzibą, gdzie to jest procedowane. Radny powiedział, że wie na 

pewno, że mienie XIII LO jest przekazywane dla PP nr 17 czemu nie jest przeciwny 

na okres remontu budynku przy ul. Zbrowskiego, ale chodzi o taką stronę formalną, 

kto jest władny żeby taką inwentaryzację zatwierdzić? Dyrektor Wydziału Edukacji 

Agnieszka Grabska odpowiedziała, że każda z placówek ma ustaloną sieć szkół 

i jest również sieć przedszkoli. Ostatnia taka uchwała była w 2019 roku. Jeśli chodzi 

o dodatkowe lokalizacje to wskazuje je organ prowadzący i nie musi tutaj 

podejmować uchwały. W przypadku szkół podstawowych i ponad podstawowych 

podstawą do dodatkowej lokalizacji jest uchwała natomiast w przypadku przedszkoli 

nie ma takiego zapisu w prawie oświatowym i dodatkową lokalizację może wskazać 

organ prowadzący. W zależności jak przebiega rekrutacja może się okazać, że 

potrzebne są dodatkowe miejsca w tych dodatkowych lokalizacjach. W tym roku 

organ prowadzący podjął decyzję, że ta dodatkowa lokalizacja PP nr 17 w liczbie 5 

oddziałów będzie w LO nr XIII. Była przygotowana uchwała o zmianie siedziby, ale 

ponieważ rozwinęła się dyskusja i pojawiły się inne rozwiązania mimo zawiadomienia 

wszystkich rodziców nie zostały podjęte żadne działania żeby wystąpić do Kuratora 

o opinię chcąc zobaczyć jak przebiegnie rekrutacja. Radni znają również sytuację PP 

nr 17 gdzie wymaga ono remontu i niestety nie mogą tam przebywać dzieci 

w związku z tym postanowiono te 5 oddziałów ze Zbrowskiego przenieść na ten rok 

szkolny do LO nr XIII. Zarządca budynku jest dyrektor LO nr XIII i odbywać się to 

będzie na takich zasadach jak to jest w szkołach podstawowych, że będzie zawarte 

porozumienie między dyrektorami. Będą podzielone koszty funkcjonowania budynku.  

Radny Tomasz Gogacz powiedział, że wyszedł z inną alternatywą aby poprawić 

warunki I LO i jeżeli przejście PP nr 17 byłoby czasowe to nie widzi problemu żeby 

wykorzystywać bazę Gminy Miasta Radomia. Radny zapytał, czy lokalizacja tego 

przedszkola będzie czymś docelowo stałym czy brany jest pod uwagę wariant, że po 

remoncie budynku przy ul. Zbrowskiego przedszkole tam wróci a w to miejsce 

przeprowadzi się I LO? Przewodniczący Komisji Dariusz powiedział, że jest to 

pytanie do Prezydenta a nie do pani Dyrektor. Dyrektor Wydziału Edukacji 

Agnieszka Grabska odpowiedziała, że PP nr 17 to nie tylko te 5 oddziałów ale 

również oddziały w PSP nr 33 gdzie organ prowadzący odbiera telefony od rodziców, 

że jest wydłużony czas pracy szkoły i też by chcieli odzyskać te sale. W tym roku 

i następnym przedszkole będzie funkcjonowało w XIII LO.  Kierunek, który został 

przedstawiony na Radzie Miejskiej połączenia XII i XIII LO był trafiony ponieważ 

teraz jak obserwujemy nabór do szkół podstawowych to w tej chwili z pierwszej 

rekrutacji do XIII LO jest około 20 osób, a do XII LO jest ponad 40 osób. Na 



podstawie wstępnych symulacji XII LO będzie wstanie otworzyć co najmniej dwa 

oddziały.       

Radna Teresa Skoczek powiedziała, że zdarzają się uczniowie z liceum 

plastycznego i technikum gastronomicznego prosząc o wyrażenie zgody na podjęcie 

nauki w tych placówkach odnośnie zdrowia. Takie zaświadczenia powinna wystawiać 

medycyna pracy bo jest to wykonywany jakiś zawód. Radna rozmawiała na ten temat 

z dyrektor liceum plastycznego, która powiedziała, że na to trzeba mieć pieniądze 

czyli dając skierowanie na badania do medycyny pracy szkoła nie ma pieniędzy na tą 

usługę.  Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska powiedziała, że przepisy 

jednoznacznie nie określają, czy to musi być to lekarz medycyny pracy jeśli chodzi 

o szkoły artystyczne natomiast jeżeli do lekarza zgłasza się uczeń mający jakieś 

dolegliwości np. astmatyczne to zrozumiała jest obawa lekarzy rodzinnych 

o wystawienie takiego zaświadczenia i wtedy zdarzają się taki sytuacje że lekarz 

kieruje ucznia do specjalisty. Jeżeli specjalista nie widzi przeciwwskazań to taki 

uczeń uczy się w danej szkole. Radna Teresa Skoczek zapytała, czy nie można 

przekazać trochę środków żeby osoby z tych szkół miały możliwość konsultacji 

w poradni medycyny pracy. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka Grabska 

odpowiedziała, że Wydział Edukacji nie ma takich możliwości. Radna Teresa 

Skoczek powiedziała, że technika mają taką szansę. Dyrektor Wydziału Edukacji 

Agnieszka Grabska powiedziała, że w przypadku szkół artystycznych nie ma takiej 

możliwości. W ustawie nie jest uregulowane, że ma to być lekarz medycyny pracy. 

Pani dyrektor szkoły powinna zgłosić to do organu nadzoru pedagogicznego szkoły 

czyli Centrum Edukacji Artystycznej a przepisy tworzy Ministerstwo Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik poprosił żeby 

Dyrektor Wydziału Edukacji zobowiązała dyrektorów szkół artystycznych do 

wystosowania takiego pisma z prośbą o wyjaśnienie tej kwestii.    

Radny Tomasz Gogacz zapytał, o analizę I etapu rekrutacji do szkół 

ponadpodstawowych, w której brakowało ZS Plastycznych. Dyrektor Wydziału 

Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, że rekrutacja do tej szkoły odbywa się 

poza systemem ponieważ terminy wyznaczone przez Ministerstwo Kultury 

i Dziedzictwa Narodowego w ogóle nie pokrywają się z terminami Ministerstwa 

Edukacji Narodowej i nie można było stworzyć takiego harmonogramu żeby 

zsynchronizować te terminy i nie złamać żadnego przepisu. Radny Tomasz Gogacz 

powiedział, że Gmina Miasta Radomia nie jest już organem prowadzącym dla 

Agrotechnika a jest on w systemie. Dyrektor Wydziału Edukacji Agnieszka 

Grabska powiedziała, że została wystosowana przez Ministerstwo prośba do 

Prezydenta, aby rekrutacja była przeprowadzona w ten sposób.  

Przewodniczący Komisji Dariusz powiedział, że jest jeszcze jeden projekt uchwały 

zawarty na druku Nr 475 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 

w Gminie Miasta Radomia na rok szkolny 2021/2022 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził 

głosowanie na projektem uchwały zwartym na druku Nr 475 Radni pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 475 w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Miasta Radomia na rok szkolny 2021/2022 (7 Radnych za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujący się). Opinię nr 27 dołączono do materiałów z komisji.  

   

 



Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik poinformował o pismach jakie wpłynęły 

do Komisji (analiza stypendiów sportowych oraz odpowiedź na wniosek komisji). 

 

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Komisji podziękował 

wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie.                                                        

 

 

 

Przewodniczący Komisji 

  

 

 Dariusz Wójcik 

 

 

 


